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ISKUSTVO KUĆNOG PORAĐANJA 
 
Obavesten sam o stetnosti vakcina pre par godina. Od tada stalno 

pratim, uz pomoc interneta sta se desava sa ovom obmanom. 
Uz Bozju pomoc prosle godine zena mi ostade trudna. Ziveo sam tada u 
centru Beograda. U Srbiji je obavezno primanje vakcine u porodilistu. 
Imam sestru koja je babica u manjem gradu u Srbiji i na moje pitanje 
moze li ona da mi porodi zenu u bolnici i pri tom ne obavi ovu proceduru 
davanja vakcine, odgovorila mi je da ne moze. Ona je ubedjena da je 
davanje vakcine ispravno. 

U tom momentu poceo sam da trazim alternativu porodilistu. U Srbiji u 
to vreme nije postojala nijedna bolnica u kojoj bi mogla da se porodi 
moja zena a da mi detetu ne daju vakcinu. Mozda sada postoji ali ja jos 
nisam cuo. 

Informisuci se ranije na internetu o vakcinama saznao sam za porodjaj 
u kuci koji se obavlja u nekim zapadnim zemljama. Onda sam to poceo 
da trazim kod nas i naleteo sam na sajt na kome se nalazi telefon zene 
koja vrsi porodjaj kuci. Nema potrebe da tu zenu reklamiram posto 
mislim da je verovatno jedina koja to radi u Beogradu, a i ne znam da li 
bih je reklamirao. 

Resim da je pozovem i posle ugovorenog sastanka odlazim sa zenom 
kod nje. Zena mi je strankinja i ne zna srpski pa sam ja prinudjen da 
prevodim. Na prvom razgovoru ja saznam od nje da je radila 20 godina u 
porodilistu i da je napustila bolnicu i radi ovo privatno, a pored toga ima i 
skolu neke joge bez meditacije. Zena ima troje dece i muza i uliva 
poverenje svojim izgledom sa blizu 60 godina i svojom pricom, jedino mi 
ta joga sumnjiva. Dogovorim se ja sa njom odmah, pa da objasnim 
ukratko kako to izgleda. 

Moja zena i ja smo imali 4 puta pripreme za porodjaj sto kod nje kuci 
sto kod mene u stanu. Na tim pripremamma ona nam je objasnjavala 
kako ce porodjaj da izgleda posto nam je ovo prvo dete. Pored toga 
naucila nas je neke vezbe koje bi mogle da pomognu prilikom porodjaja 
ali nama nista od ovih vezbi kasnije nije trebalo. Cak pri kraju ovih 
priprema imao sam prilike da se upoznam sa joga vezbama za 
opustanje. Posto mi je ovo prvi susret sa jogom ajde da malo objasnim. 

Naime mi sve troje legnemo i ona prica: misli sad o levom kolenu, levo 
koleno sad ti se opusta... i tako redom po celom telu. Normalno ja ne 
osetih nikakav efekat, skroz besmisleno, ali ona mi rece da je to dobro 
za opustanje i da bi trebalo i ja da se opustam na ovakav nacin. Sledeci 
put mi dade i CD sa muzikom za ovaj vid opustanja. Cak mi rece da je 
skoro pocela da upraznjava i meditaciju. Onako fino ali vrlo agresivno 
promovisanje. Ja joj odgovorim da meni nije potrebna joga za opustanje 
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vec da to radim tako sto citam dobru knjigu. Do kraja jos jedanput je 
pokusala da nas pozove na casove joge i to je sve. 

Sto se tice cena: porodjaj je bio 500 evra a jedan termin priprema je 
bio 1000 dinara. Kada sam rekao svojoj sestri babici za cenu, ona mi 
rece da ona moze to jeftinije u njenoj bolnici. Samo 200 evra da dam 
doktoru i sve ce biti u redu, dete ce uredno dobiti i vakcinu. 

Ovde jedna digresija. Tada sam zakljucio da moja sestra zna samo da 
poradja u bolnici, a verovatno zato sto tamo nikom ne odgovara. Jer ja 
se ne secam da je neka babica odgovarala za nesto pogresno uradjeno 
prilikom porodjaja u Srbiji. Da sam ja ona i da znam da poradjam, ja bih 
verovatno rekao, pa doci cu ja i porodicu te dzabe, ali to je sa ovim 
poslom izgleda drugacije. 

Na mom poslu kad sam rekao sta cu da uradim svi su mi rekli da to ne 
moze, da ja stalno radim kontra i tako dalje. Ali kako je trudnoca 
odmicala oni su prestali sa primedbama. 

Pored toga babica je zahtevala da odemo na pregled kod ginekologa, 
a ova pak laboratorijske analize svega i svacega, sto me je sveukupno 
kostalo jos 16-17 hiljada. Ginekolog zna babicu, pa nam nije nista lose 
rekao za porodjaj kuci.  

Dodje i dan kad mi zena dobi bolove, negde oko 4 popodne. Ja 
dotrcim kuci sa posla, sacekamo malo da budemo sigurni da nisu lazni 
bolovi i zovnem babicu. Onda smo se culi nekoliko puta pre nego sto je 
dosla oko 11 sati uvece. Od tada do ujutro samo reci pohvale za njen 
odnos prema poslu. Znaci zena mi se porodila u 4 ujutro. Do tada non-
stop izmedju bolova joj je masirala ledja i stomak kako bi je olaksala 
bolove. Celo je vreme kontrolisala situaciju hladnokrvno. Na samom 
kraju kad je beba trebala da izadje, dva poslednja truda, je jedino 
povisila glas. Pored toga bebi je pupcana vrpca bila zamotana sa zadnje 
strane vrata. Ona je to videla i odmotala tako da ni tu nije bilo nikakvih 
problema. Necu ni da razmisljam kako bi ovo zavrsilo da je otisla u 
bolnicu da je poradjaju. Samo da dodam da je tokom samog porodjaja 
moja zena bila okacena i visila u vazduhu na mojim rukama, tako da smo 
iskoristili silu gravitacije kako bi beba najlakse izasla. Babica je samo 
cekala da prihvati bebu. Kad je beba izasla nema plakanja kao u 
porodilistu, kupanja, povijanja i odvajanja od majke. Znaci od prvog 
momenta beba nije naucila da place, tako da ni sada sa 6 meseci ne zna 
da place. 
 

Moji utisci posle svega ovoga je da je porodjaj ustvari jedan tezak 
posao koji zena mora da obavi, i tu nema pomoci. Moja pomoc i pomoc 
babice je uglavnom bila da oseti da ona nije sama i da ne brine. U 
porodilistu oni mogu da joj pomognu da ne oseti bol, ali sve je to 
uglavnom privremeno i moze da ima dugorocne posledice. Zato bih ja 
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savetovao svakoj zeni da je bolje da obavite sami taj posao. Kad prodje i 
kad sredite utiske, budete zadovoljni sobom i poslom koji ste obavili, sto 
Vam daje snagu kasnije i za druge stvari u zivotu. Normalno ja Vam 
prenosim utiske moje zene. 

Babica je posle porodjaja dolazila i duze nego sto smo se dogovorili, 
naime u cenu su bili uracunati dolasci dok bebi ne otpadne zavoj na 
pupku. 

Samo da napomenem pritom da mi je ova situacija sa porodjajem bila 
prva, i jedina za sada, kada sam konkretno molio Boga da mi pomogne. 
Mislim da je i On bio prisutan te noci sa nama. Tako sam na kraju uspeo 
da izbegnem da mi se dete vakcinise. 

Samo jos da kazem o odnosu drugih ljudi prema mojoj nevakcinisanoj 
bebi. Normalno ja ne potenciram nista o pitanju vakcina, ali kad me pitaju 
u pocetku sam bio iskren i rekao sam sta mislim o tome. Ali onda oni 
pocinju da pricaju o kaznama i kako mora da se vakcinise zbog ostalih. 
Stekao sam utisak kao da je moja beba vec zarazena i da svakog 
momenta oni mogu da se zaraze od nje. Tako da sam prestao da ista 
pricam o vakcinama, vec kad me neko pita nesto u vezi toga konkretno, 
ja mu uzvratim jesi cuo da postoji jedna vakcina koktel za sve, i kao ja cu 
to da kupim za moje pare i da mu dam kad malo poraste i time pricu o 
vakcinama zavrsavam.  

Prinudjen sam da lazem ali to radim iz odbrambenih razloga. 
Na kraju samo da kazem da su vakcine samo vrh ledenog brega. 

Mnogo je drugih losih stvari u vezi beba koje su danas postale 
uobicajene. 


